
     
algemene beschouwingen bij de VJN 2022

Mijnheer de Voorzitter,

In december 2021 hebben wij als AB onze begroting voor het jaar 2022 vastgesteld. Naast 
vele zekerheden worstelden wij toen met U met de nogal hectische situatie rond CORONA 
naast andere, minder schokkende thema’s.
Gelukkig stoelden onze financiële kaders toen al op het veel eerder opgepakte HDSR-brede 
‘robuuste financiële beleid’, jarenlang vormgegeven onder de kundige leiding van Hoog-
heemraad Bernard de Jong, onze jammer genoeg begin dit jaar tussentijds om gezondheids-
redenen teruggetreden Collega. Onze verantwoord opgebouwde personele organisatie met 
gemotiveerde medewerkers, actief binnen deze gezonde financiële context blijft ons 
vooralsnog in staat stellen om -ondanks alle tussentijdse verrassingen-   ons werk 
toekomstgericht te blijven vervullen. Bij LNE blijft efficiency en het je sec blijven richten op je 
toebedeelde rol in deze onvoorspelbare tijden van groot belang. Zowel onze organisatie 
alsook het college verdient voor de afgelopen periode onze   -hier alleen in woorden uit te 
drukken-   Dankpluim!
 
Sederd een half jaar onderkent het Haagse denken het belang van water, en daarmee de 
positie van waterschappen binnen ons landsbestuur. Het regeerakkoord benoemt expliciet 
water en bodem als sturend; water en bodem staan dus centraal bij besluiten rond 
ruimtelijke ontwikkelingen. 
Wij als binnen LNE samenwerkende fractie van geborgde, maar net zo de individuele achter-
bannen van elk van ons, zetten  -vanuit dat licht bezien-  grote vraagtekens bij het initiatief 
wetsvoorstel rond afschaffen van geborgde zetels. De feitelijk te verwachten uitwerking van 
het alsnog aangenomen amendement ‘Grinwis’ toont aan, hoe af en toe 2e-kamerleden 
ondoordacht blijven denken te moeten vasthouden aan in hun wetsvoorstel uitgezette lijnen. 
Met open ogen staan zij dan onverhoeds achter een gewijzigde besluitvormingslijn, zonder 
na te denken, dat hun handelen hier verstrekkende ongunstige gevolgen voor een latere 
besluitvorming betrefende de waterschapfinanciën kunnen hebben. De wal zal wel het schip 
keren, is een vaak achteraf geconstateerde volkswijsheid!

Natuurlijk rust ook op ons WS de plicht, al het mogelijke te doen om klimaatverandering te 
beperken. Het gaat daarbij niet alleen om onze eigen energievoorziening met bv 
zonnepanelen, maar zeker ook over de effecten van ons waterbeheer op emissies, zoals in 
het veenweidegebied. Als LNE zien wij hierin een belangrijke rol weggelegd voor het 
bedrijfsleven als het gaat om innovaties op dit vlak. Daarbij wil ik opmerken dat de LNE-
categorie bedrijven een betrouwbare partner is gebleken als ik kijk naar de inzet van die 
egalisatiereserves waarvoor het DB nu ook terecht met voorstellen komt.  



Met klem wijst LNE erop, dat niet wij als HDSR bepalen, of er ergens landbouw, natuur of 
woningbouw gewenst is. Wij hebben ons waterbeheer wel zo in te richten, dat er gezorgd 
wordt voor voldoende, niet te veel en niet te weinig water van optimale kwaliteit op het 
juiste moment voor die functies, die andere overheden in hun plannen hebben vastgelegd. 
Echter ons plichtsbesef dwingt ons, tijdig bij anderen aan de bel te trekken als ontwikkelingen 
elders gaan leiden tot situaties die vanuit het waterbeheer gezien, onverstandig zijn. En dan 
moeten we   -wat LNE betreft-   onverstoorbaar hard aan die bel trekken om de belangen van 
de HA’s van Landbouw, Bos en Natuur veilig te blijven stellen! 

À propos, aan de bel trekken: Ons goedgekeurde waterbeheerprogramma ‘Stroomopwaarts’ 
2022-2027 schetst op de eerste bladzijde de beleving van een vis en meldt wat er allemaal 
vanaf stroomopwaarts op die vis toekomt. LNE maakt zich meer zorgen over, of er überhaupt 
voldoende water naar ons beheersgebied toekomt, om onze waterverplichtingen in daden 
om te zetten. Los van onze VJN verwacht LNE van het college, dat er alles aan wordt gedaan, 
om tijdig inzicht in de te verwachten bovenstroomse waterhoeveelheden te krijgen. Zit er als 
College bovenop en zorg dat noodzakelijke verdeelafspraken op regionaal en nationaal 
niveau voor HDSR veilig worden gesteld.  

LNE onderkent de noodzaak, om onze bijdrage te leveren aan het oplossen of mitigeren van 
alle problemen op het gebied van waterhuishouding, biodiversiteit etc. met   -als extra-   
komende jaren onze inzet bij de gebiedsplannen en de aanpassingen in de waterhuishouding 
die verbonden zullen zijn aan de transities in het landelijk gebied.

Inmiddels zijn wij een half jaar op weg met de goedgekeurde begroting en buigen ons nu 
over de VJN 2022.Wij mogen ons gelukkig prijzen dat HDSR al jarenlang een verantwoord 
financieel beleid heeft gevoerd. Dat geeft ons in de huidige omstandigheden met een 
ongekend hoge inflatie vooralsnog de ruimte om ons voorgenomen werk te blijven doen en 
toch de stijging van de tarieven nog enigszins binnen de perken te houden. Misschien ook een 
moment voor de oppositie om te erkennen, dat het tot heden gevoerde gezonde financieel 
beleid  -nu onder aansturing van het nieuwe Collegelid, mevrouw Sommers-  in ons 
gezamenlijk belang gewoon in lijn wordt voortgezet. 

Wie had de moed, dat een half jaar geleden te voorspellen? 

LNE verwacht, dat ook de Waterschapwereld binnenkort vrij onverhoopt met het opvangen 
van ernstige financiële tegenvallers zal worden geconfronteerd. Klimaat, stikstof, 
biodiversiteit, KRW doelen, pfas, hyperinflatie, personeelstekort, de Russische invasie, 
schaarste aan gas en misschien ook   -onverwacht-   voedseltekorten. Twee jaar geleden 
dachten we nog dat onze voornaamste zorg zich beperkte tot het omgaan met de gevolgen 
van de Coronapandemie en   -binnen de uitgestippelde HWBP-kaders-   op orde brengen van 
de Lekdijk.

À propos Lekdijk:  LNE staat voor een voortvarende en efficiënte aanpak van de nationaal 
gestelde opgave. Essentieel en kostenbesparend is een heldere communicatie van zowel 
College en medewerkers enerzijds met de direct belanghebbenden aan de Lekdijk anderzijds. 
Dus waar het kan maatwerk en waarbij waterveiligheid en gedegen omgevingsinpassing 



belangrijke uitgangspunten zijn.

Gelukkig, MdV, LNE ziet geen reden voor het opkloppen van mogelijke ongerustheid: we 
beschikken over gemotiveerde medewerkers met vakkennis en ervaring in het daadwerkelijk 
uitvoeren van beleid. HDSR is financieel gezond, we hebben een goede en effectieve relatie 
met onze partners zoals gemeente, provincie, boeren, bedrijven en natuurbeheerders. En, dat 
mag ook wel eens gezegd worden, we hebben een college dat stabiel en effectief bezig is de 
doelen te realiseren die we als coalitie ons voorgenomen hebben. Natuurlijk ben ik als 
spreker van een coalitiefractie misschien niet geheel objectief, vergeef mij dat.
Echter, wat er ook van buitenaf op ons als Waterschap afkomt, LNE werkt actief mee aan de 
besluitvorming zodat ons HDSR de komende perioden dat zal kunnen doen wat het moet 
doen.

Afsluitend, MdeV, de punten van belang:

We hebben als HDSR-AB afgesproken dat we met het gebiedsgericht werken integraal alle 
opgaven moeten bekijken samen met provincie, gemeente en maatschappelijke partijen en ja 
als je integraal bodem, water, financiële gezonde agrarische bedrijven voor de toekomst wil 
hebben zullen we ons ook moeten bezighouden met stikstof.

LNE hecht aan een als HDSR-College en onze medewerkers bij onze projecten gericht ‘samen 
op pad gaan en optrekken met alle betrokkenen’, gebruik makend van gezamenlijke kennis, 
kunde en inzet.

Ik verwijs naar de ingediende motie ”Stikstof” en “Rivierkreeften”. 

LNE steunt de voorstellen in deze VJN, in de wetenschap dat het komend najaar tijdens de 
begroting 2023-bespreking, het dan voorgelegde beeld vanwege de vele onzekerheden heel 
anders uit zal kunnen zien dan nu uitgestippeld.


